
   J.nr. 2011-238-0163

   Dato: 28. juni 2011

Til

Folketinget - Skatteudvalget

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 616 af 14. juni 2011. 
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Side 2

Spørgsmål: 

Ministeren anmodes om at redegøre for baggrunden for, at der i 1. kvartal 2011 er et fald i 
indbetalt cigaretafgift fra 1.883 mio. kr. i 1. kvartal 2010 til 1.393 mio. kr. i 1. kvartal 2011 
jf. specifikation af § 38.28 i indtægtslisten for marts 2011 fra Skatteministeriet (alm. del –
bilag 230). 

Svar: 

Der blev i 1. kvartal 2010 afgiftsberigtiget 1.987 mio. cigaretter, mens der i 1. kvartal 2011 
kun blev afgiftsberigtiget 1.337 mio. cigaretter. Der er altså blevet afgiftsberigtiget ca. 650 
mio. færre cigaretter i 1. kvartal 2011 sammenlignet med samme periode året før. 

Afgiften på cigaretter blev forhøjet to gange i løbet af 2010. En gang pr. 1. januar og igen 
pr. 1. juli. Muligvis inden begge afgiftsforhøjelser, men i særdeleshed inden den seneste af-
giftsforhøjelse, kan der have været tegn på lageropbygning eller hamstring af cigaretter, 
som har været afgiftsberigtiget efter den gamle afgift, da antallet af afgiftsberigtigede ciga-
retter i 2. kvartal 2010, umiddelbart inden den seneste afgiftsstigning, var knap 760 mio. 
højere end samme periode året før. Dette skal dog også ses i lyset af, at den danske cigaret-
produktion ophørte i løbet af 2010, og i den forbindelse er der sandsynligvis opbygget store 
lagre.

Det har været muligt ind i 1. kvartal 2011 at købe cigaretter, der var afgiftsberigtiget inden 
1. juli 2010, og det må derfor antages, at det meget store antal afgiftsberigtigede cigaretter 
fra 1. halvår 2010 langt hen af vejen har kunnet dække efterspørgslen, hvilket har medført, 
at der er i 1. kvartal 2011 er blevet afgiftsberigtiget færre cigaretter end ventet, og dermed 
har indtægterne fra cigaretafgiften ligeledes været mindre end ventet.

Hertil kommer, at der i forbindelse med de to afgiftsforhøjelser i 2010 blev forventet en 
forbrugsnedgang, som delvist ville slå igennem på det afgiftspligtige salg. 


